
  
 
 

 BESTYRELSESMØDE  

 Afbud sendes til tsped@rodekors.dk og ml@rkbgym.dk  

 

Mødetidspunkt 
 

Tirsdag d. 23. januar 2023 kl. 19.00 

Sted Østergade 22, Ringkøbing 

Deltagere 
 
 
 
 
 
 
Gæst 

Thorkild Sloth Pedersen  
Karen Markussen  
Johnny Lyngbak 
Marie Louise Lindsay 
Anne Grethe Nielsen (afbud) 
Dorthe Munk Schou Jacobsen 
Frank Knudsen 
 
Christina Durinck (pkt. 3) 

Mødeplan/vigtige datoer  
forår 2024 

• Nytårskur den 26. januar 2024 kl. 18 

• Åbning af Outlet, Bredgade 62, Lem, fredag den 2. 
februar             

          kl.12 

• A: 6. februar           

• Generalforsamling den 19. februar kl. 19 

• Generalforsamling i Kommunekredsen den 18. marts 

• B: 19. marts 

• A: 16. april 

• Nålefest den 23. april kl. 18 

• B: 30. april 

• B: 14. maj 

• Sommerafslutning den 28. maj kl. 18(?) 
 
B= bestyrelsesmøde  
A= afdelingsmøde 
 

1. Godkendelse af dagsorden  

2. Mødeplan forår 2024 Er der behov for et bestyrelsesmøde i maj? 
Tirsdag d. 14. maj 

  

mailto:tsped@rodekors.dko


3. Julehjælp 
(Christina deltager) 

Christina giver en orientering om forløbet af julehjælpen i 
2023, og fortæller om de forslag til justeringer hun måtte 
have til arbejdet med de kommende års julehjælp. 
 
Første gang med fælles udlevering. 153 husstande fik 
julehjælp. Over 50 % af ansøgerne var børn. 
De 11 organisationer har uddelt for omkring en halv million 
kr. (inkl. Lego). 
Der var opstartsproblemer, især omkring fordeling af Lego, 
hvor der var stor forskel på størrelsen af æskerne. Der var 
mange nye ansøgere, så det var også svært at sammenligne 
med sidste år, og dermed svært at sige, om problemet vil 
opstå igen næste år.  
Ide: næste år laver man udlevering til alle organisationerne 
fra cafeen. Det kan hjælpe med at skabe overblik.  
Kommunen har også henvendt sig med forslag til folk, der har 
behovet. 
Der bliver stadig afleveret ansøgninger til alle tre steder man 
kan ansøge, selv om man kun skal gøre det et sted. Der bør 
fortsat kunne afleveres ansøgninger i cafeen.  
Der bør være en skæringsdato for, hvornår familierne senest 
bliver kontaktet i forhold til at få at vide, om de får julehjælp. 
Flere fik først meget sent svar, og det er stressende for dem.  
 
Fremadrettet:  
Skal mængden af gavekort samt Lego opjusteres? Forslaget er 
ca. 130 gavekort i forhold til 100 i år. 
Bør man høre om dagligvarebutikker i Ringkøbing vil være 
med i den samlede pulje? 
 

4. Status butiksområdet A. Butikken i Nygade 
 

 2022 2023 

Omsætning 1.028.498 1.070.006 

Udgifter -436.773 -408.886 

Overskud 591.725 661.120 

 
B. Byggegenbrug 

 

 2022 2023 

Omsætning 272.263 365.249 

Udgifter -405.290 -419.574 

Underskud -133.027 -54.325 

 



Underskuddet kan bl.a. ses i lyset af, at RKSK endnu ikke 
har taget initiativ til aftaler med frivillige foreninger om, at 
disse kan få adgang til genbrugsmaterialer, der indleveres 
på kommunale genbrugspladser. 
 
Et tiltag, der kan fremme omsætningen, kan være 
stærkere tilstedeværelse på sociale medier, - hvor der 
generelt er et stort fokus på byggegenbrugsmaterialer. 
 
Et andet tiltag kunne være at blive en del af Røde Kors’ 
webshop. Der er dog en del omkostninger forbundet med 
dette. Men det er erfaringen, at det på webshoppen er 
muligt at få betydeligt højere priser for kvalitetsvarer. 
 
Drøftelse: 
Vurdering af status og udviklingsmuligheder. 
Vi venter og afser situationen mht. webshoppen og ser 
fremadrettet på mere tilstedeværelse på de sociale 
medier. 
 

C. Outlet i Lem 
 
Der er indgået lejekontrakt og lejemålet er overtaget pr. 1. 
januar. 
Der er modtaget rentefrit lån fra Landsforeningen på 150.000 
kr. til etableringsudgifter. Lånet afdrages med 10 procent af 
årets omsætning, indtil det er betalt ud. 
Byggegenbrug opbygger tøjstativer, kassedesk, hylder, 
prøverum og andet inventar. 
En hel del har vist interesse i at blive frivillige. 
Der holdes informationsmøde i butikken torsdag den 25. 
februar for alle interesserede – med et særligt fokus på at 
hverve flere frivillige. 
Der er modtaget et stort parti tøj fra Genbrugscentralen i 
Horsens til butikken. 
Butikken åbner fredag den 2. februar kl. 12. Byrådsmedlem 
Erik Viborg fra Lem foretager den officielle åbning.  
Åbningstiderne forventes at være torsdag og fredag 
eftermiddag og lørdag formiddag. 
 

5. Afdelingens økonomi 
(Anne Grethe) 

Anne Grethe giver en status, herunder en orientering om 
ibrugtagning af nyt økonomisystem. 
Afbud fra Anne Grethe 
 



6. Rekruttering af frivillige Der blev afholdt rekrutteringsworkshop den 15. november. Vi 
fulgte op med en drøftelse på afdelingsmødet den 21. 
november. 
Der er på den baggrund udarbejdet et udkast til årshjul og en 
sammenfatning af nogle af de vigtigste pointer og input fra 
workshoppen. Se vedhæftede PP-præsentation. 
 
Drøftelse: 
De næste skridt. 
 
Det kunne være en ide at rekruttering og kommunikation er i 
samme funktion – måske en ny aktivitet. 
Der skal udpeges en ansvarlig for sociale medier i hver 
aktivitet, og så skal vi have et lille team/en aktivitet, der står 
for den overordnede kommunikation, og som aktiviteterne 
kan melde ind til. Teamet kan evt. få hjælp fra Karin på 
hovedkontoret. 
En mulighed kunne være unge mennesker/gymnasieelever, 
der er gode til at bruge de sociale medier. 

7. Kommunikationsstrategi 
(Johnny) 
 

Johnny og Thorkild har været på besøg i to HTX-klasser i 
Skjern og modtaget elevernes præsentationer i digital form. 
Johnny giver en orientering og viser udvalgte elementer fra 
præsentationerne. 
 
Drøftelse: 
De næste skridt.  
Nogle af elementerne vises frem til afdelingsmødet (Johnny 
præsenterer).  
Et samarbejde med Frivillig Vest kan overvejes.  
 

8. Til-fordel-for-logoet Forslag til beslutning kunne være, at vi vælger ikke at benytte 
”Til-fordel-for”-logoet. 
Begrundelserne for dette er, 
- at der skal være tale om støtte i form af rabatter, 

sponsorater* el. lign. af en vis størrelsesorden, før end det 
giver mening at give en virksomhed mulighed for at bruge 
logoet i en periode (på et år?), 

- at der er få – om nogen – virksomheder, som år efter år 
giver en støtte på fx 5.000 kr., 

- at det vil kræve et vist administrativt arbejde at 
vedligeholde en opdateret brug af logoet. 

 
Oplysninger om logoet er vedhæftet. 
 



*Donationer fra loger og lign. er ikke relevante. 
 
Vi vælger ikke at benytte logoet.  

 

9. Internt kursus: Med-
menneskelighed i praksis 

Medmenneskelighed i praksis (MIP) er et kursus, der tilbydes 
frivillige i Røde Kors. Kurset henvender sig til frivillige i sociale 
aktiviteter.  
På Mit Røde Kors kan man finde eksempler på MIP-kurser: 
https://mitrodekors.dk/kursusoversigt 
Tidligere næstformand i Ringkøbing-afdelingen, Niels 
Andersen, underviser i MIP. Niels kommer gerne til 
Ringkøbing for at holde et kursus i MIP. 
 
Drøftelse: 
Skal vi invitere til et kursus i MIP? 
Bestyrelsen er positiv overfor kurset.  
Thorkild snakker med Niels, og hører om kurset evt. kan være 
for flere end blot de frivillige i Røde Kors Ringkøbing. 
 

10. Orientering • Arbejdet med udvidelse af Cafeen. 
Thorkild og Anita er i dialog med ejeren. 
 

• Ældrelejr 
Kontaktperson fra vores afdeling? (Karen) 
Lejren holdes den 10.-14. juni 2024.  
Bent Christensen og hustru bliver de nye kontaktpersoner 
for ældrelejren.  

• Besøg i Tjekkiet. 
Thorkild deltager i en tur derned omkring påske. 
 

• Henvendelse fra RKSK om ledsagelse af udenlandsk kvinde 
til det center i Aarhus, hvor man ansøger om 
opholdstilladelse. 
Vi fandt en frivillig, der kunne være behjælpelig. 

 

• §18-midler: 
o Regnskab for 2023-midler. 
o Bevilling af midler for 2024 (se bilag). 
 

• Der er søgt om pladser til fire børn på URKs sommerlejre i 
Pårup. 
 

• Nørklerarbejdet er fra januar 2024 slået sammen med en 
af Cafeens kreative aktiviteter. 
 

https://mitrodekors.dk/kursusoversigt


• Deltagelse i åbningsreception hos Frivillig Vest. 
Frivillig Vest flytter i nye lokaler i Smedenes Hus i Lem. 
Det markeres med en åbningsreception tirsdag den 20. 
februar kl. 18.30 – 19.00. Efterfølgende er der foredrag 
med Henrik From: ”Fra hal-mand til ”halv-mand””. 
Deltagelse er gratis – men tilmelding nødvendig. 

 

• Venskabsprojekter (Johnny og Anne Grethe) 
Vi besluttede på møde den 3. oktober at støtte sundheds-
klinikkerne og Malawi. Blev det muligt at bidrage til disse 
projekter? Ja. 
 

• Anvendelse af filsystem 
Referater m.m. kommer derind, så vi er så småt i gang 
med at bruge systemet. 

 

• Nyt fra Kommunekredsen 
Se punkt 13. 

 

• Andet? 
 

11. Planlægning af 
generalforsamling 

• Udkast til dagsorden er vedhæftet. 
 

• Annoncering: Elektroniske medier og Ugeavisen? (Frank) 
 

• Drøftelse af beretning 
 

Beretningen vil tage udgangspunkt i mål for 2023. De var: 

• At tiltrække flere frivillige 

• At afklare lokaleforholdene for Cafeen 

• At Byggegenbrug fortsætter den positive udvikling 

• Færdiggøre en kommunikationsstrategi for afdelingen 

• Yde 30.000 kr. i bidrag til venskabsprojekter 

• Få mail- og fildelingssystem op at køre 
 

       Herudover vil beretningen omhandle: 

• Besøg fra Tjekkiet 

• Nørklerarbejdet – fusionen 

• Beslutning om oprettelse af Outlet 

• Ny struktur på afdelingsmøder 

• Ændringer i persongalleriet 
 

• Forslag til mål 2024 
Kommunikationsstrategi 
Outlet 



Byggegenbrug 
Ombygning af cafeen 
 

12. Dagsorden for afdelingsmøde 
den 6. februar 

Dagsordenen kunne bl.a. indeholde følgende punkter: 

• Orientering fra aktiviteter: 
o Sorggruppen (Karen) 
o Det nye nørklerarbejde (Charlotte m.fl.)  

 

• Rekruttering af frivillige (opfølgning) (Karen og TSP) 
 

• Kommunikationsstrategi (Johnny) 
 

• Generalforsamling 
o Drøftelse om oplæg til afdelingens mål (Thorkild) 
 

• Orientering: 
o Arbejdet med udvidelse af Cafeen 
o Åbning af outlet i Lem 
o Husk at orientere Anne Grethe om forhold vedr. 

økonomi – udlæg og udgifter, modtagelse af 
puljemidler mv. 

 

• Kalender: 
o Nålefest den 23. april 
o Sommerafslutning den 28. maj. 

13. Punkter til kommende 
bestyrelsesmøder 

• Overvejelser om udvikling af samarbejdet med Ring-
købing-Skjern Kommune 

o Kommunekredsen har besluttet at sætte fokus på 
emnet. I drøftelserne kan indgå overvejelser om, 
hvorvidt Røde Kors (på kommuneplan) skal 
arbejde hen imod en forpligtende samarbejds-
aftale med RKSK. 
Emnet drøftes på næste møde i Kommunekredsen 
og der sættes fokus på temaet på årsmødet i 
Netværk MidtVest. 
 

• Bestyrelsens arbejdsform 

• Besøg af Frivilligrådet? 
 

14. Eventuelt  

 


